屋图生物力学

YIYONG

SHENGWU

LIXUE

双月刊 1986年6月创刊 第36卷 第2期 2021年4月出版



[期刊基本参数] CN 31-1624/R	* 1986 * b * A4 * 166 * zh+en * P * ¥ 25.00 * 2000 * 25 * 2021-04
	目次
主 管 中华人民共和国教育部	
主办	
上海交通大学 承 	专家论坛
上海交通大学医学院附属	脊柱生物力学研究的回顾与展望 (169)
第九人民医院 出 版	欧阳钧,钱蕾,孙培栋
《医用生物力学》编辑部 编辑部	脊柱生物力学专栏
地址 上海市制造局路 639 号	3D 打印高度可调聚醚醚酮颈椎椎间融合器的优化设计与
邮编 200011 电话 (021)53315397	评价(177)
传真 (021)63137020	张童童,董恩纯,郑纪豹,李涤尘,康建峰,石磊,王玲
电子邮件 shengwulixue@163.com	支架-骨粒-可吸收骨水泥式腰椎间融合术的有限元分析
网址	(184)
http://www.medbiomechanics.com http://www.mechanobiology.cn	黄浩瀚,张凯,程晓非,赵杰,赵长清
微博	[
http://weibo.com/u/2040064195 广告部 水 汶	童杰,季伟,黄志平,周若舟,房佐忠,朱青安
主编	
│ 戴尅戎 │ 常务副主编	特性后跗惟与恨固足示虮抽问刀子切光 ·············(193) 梁成,王冠,刘晋珲,段可,鲁晓波,鲁梦婕
│ 姜宗来 │副主编	
陈维毅 樊瑜波 龙 勉	新型关节突钉板系统联合单侧椎弓根螺钉固定的生物力学
│ 秦 岭 郑诚功 │ 编辑部主任	研究
于志锋	缪伟,施建东,陆爱清,王素春,李霞,王志荣,张文
E-mail: zfyu@ outlook.com 责任编辑	腰椎融合术 3 种内固定方式的生物力学特点(208)
徐绮	叶建东,程哲,王剑龙
E-mail: 1534340082@ qq.com 英文编辑	可吸收镁合金寰枢椎脱位固定系统的生物力学仿真 (216)
徐绮	崔海坡,赵云川,邵将,张跃辉,杜科伟,郭润田
编 辑 《医用生物力学》编辑委员会	可控压缩应力轴向诱导山羊椎间盘退变模型构建及评价
印 刷 山西同方知网印刷有限公司	(224)
国内发行	郭小惠,宋西正,韩枕学,曹鑫,康禹,李达明,康超荣,
上海市报刊发行局 国外总发行	盛凯,张浩,魏立林
│ 国外总发行 │ 中国国际图书贸易总公司 │ 订 购	不同方式颈椎融合手术对上颈椎 Jefferson 骨折稳定效果的
全国各地邮局	影响
邮发代号 4-633 定 价	毕厚海,赵改平,许海飞,董自强,杨加静,王宏杰
毎期:25.00 元 全年 150.00 元 国内统一连续出版物号	│论 著
CN 31-1624/R 国际标准连续出版物号	基于神经网络的生物组织松弛阶段力学建模(238)
ISSN 1004-7220 CODEN YSLIBU	胡凌燕,周文锦
©2021 年版权归《医用生物力学》	斑块偏心率对可降解聚乳酸支架植人狭窄血管的影响 (245)
编辑部所有 	贺婷,程云章,张晨朝,王国辉

动静组合载荷加速正畸牙移动的动力学分析 (251)
李淑娴,马宗民,高文波,聂秀吉	
不同控根附件对无托槽隐形矫治远移尖牙的影响	7)
杜庆玲,李伯休,王栋才,潘恩僦,林新平	
熔融沉积成型和选择性激光烧结打印聚醚醚酮髁突假体的生物力学研究(264	ł)
郭芳,黄硕,刘宁,李永锋,胡敏,石长全,李涤尘,刘昌奎	
声激励影响人眼频率响应的有限元分析	()
方利华,陶兴明,马卫卫,杜瑞瑞,伏燕军	
基于多刚体力学模型腰椎推拿斜扳法的优化(277	7)
张延海,曹金凤,吕杰,李银倩,郑木松,徐军,吕强,周楠	
股骨颈骨折术后不同复位质量的力学特性分析(284	!)
王颖,马剑雄,柏豪豪,卢斌,孙磊,王岩,田爱现,董本超,秦国宁,靳洪震,李岩,马信龙	
新型脑脊液引流分离装置的设计及分析(290))
陆婧, 葛斌, 严荣国, 王毛毛, 李超, 王俊, 陈轶楠	
老年人手提重物时不同停止方式对步态稳定性的影响	7)
王新亭,吴永红,王鸥,徐聃弟,王琪	
老年男性和年轻男性行走时足底动力学特征差异(304	ł)
王少君,苏丽娜,李静先,徐冬青	
性别和动作对排球运动员前交叉韧带损伤危险因素的影响 (309))
张美珍,刘瑞瑞,刘卉,李翰君,武晓刚,陈维毅	
述	
平 ε-己内酯(PCL)小口径人造血管在动物实验中的内皮化研究现状 ······(317	7)
杨佳丽,陆金燕,张伟宸,邓小燕,康红艳	_
食管支架疲劳性能的研究进展(324	L)
王彬, 倪晓宇, 潘长网	
孕期盆腹生物力学改变对女性盆底功能的影响))
徐文静,王红雨,江勇,王敏	
息	
.5.	۲)
《医用生物力学》入编 2020 年版《中心核心要目总览》·····(256 至 2020 年版《中心核心要目总览》·····(256 至 2020 年版《中心核心要目总览》·····(256 至 2020 年版《中心核心要目总览》····································	
致读者))

《医用生物力学》杂志由中华人民共和国教育部主管、上海交通大学主办,所发表之图文、版权(含翻译权)均归《医用生物力学》编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可,不得对本刊内容进行任何目的和形式的转载、转播及复制,包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通讯作者负责制,每篇论文均由 2~3 位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点,均属作者个人的见解与意见,并不反映和代表《医用生物力学》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题,均由作者负责解释,出版人不承担任何与之相关的责任。

本刊是中国科技核心期刊,已被北京大学图书馆《中文核心期刊要目总览》、《中国科学引文数据库》、荷兰《文摘与引文数据库》等国内外多家知名数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free)印刷。

综

信

JOURNAL OF MEDICAL BIOMECHANICS

Published Bimonthly

Founded in June 1986

Volume 36 Number 2. Apr. 2021

[Journal Basic Information] CN 31-1624/R * 1986 * b * A4 * 166 * zh+en * P * ¥25.00 * 2000 * 25 * 2021-04 Supervised by Ministry of Education of People's Republic of China Sponsored by Shanghai Jiao Tong University Organized by Shanghai Ninth People's Hospital, Shanghai Jiao Tong University School of Medicine Published by Editorial Office of Journal of Medical Biomechanics Editorial Office No. 639 Zhizaoiu Rd.. Shanghai 200011. China Tel: + 86 21 53315397 Fax + 86 21 63137020 E-mail: shengwulixue@ 163.com http://www.medbiomechanics.com http://www.mechanobiology.cn Microblog: http://weibo.com/u/2040064195 Advertising division: SHUI Wen Editor-in-Chief DAI Kerona **Executive Vice Editor-in-Chief** JIANG Zonglai Associate Editors-in-Chief CHEN Weiyi CHENG Chengkung FAN Yubo LONG Mian QIN Lina **Editorial Director** YU Zhifena E-mail: zfyu@ outlook.com Executive Editor XU Qi E-mail: 1534340082@ gg.com **English Editor** XU Qi Edited by Editorial Board of Journal of Medical Biomechanics Printed by Shanxi Tongfang Knowledge Network Printing Co., Ltd. Overseas Distributor China International Book **Trading Cooperation** China Standard Serial Numbering

ISSN 1004-7220 CN 31-1624/R CODEN YSLIBU Subscription

Single Issue: 25.00 RMB Copyright © 2021 by the Editorial Board of Journal of Medical Biomechanics

Yearly Subscription Rates: 150.00 RMB

Contents

Invited Review	
Retrospect and Prospect on Researches of Spine Biomechanics	
(169	9
OUYANG Jun, QIAN Lei, SUN Peidong	
Special Column on Spine Biomechanics	
Optimization Design and Evaluation of Three-Dimensional Printed PEE	K
Cervical Interbody Fusion Cage with Adjustable Height (17	7
ZHANG Tongtong, DONG Enchun, ZHENG Jibao, LI Dichen, KANG Jianfen	g
SHI Lei, WANG Ling	
Finite Element Analysis of Lumbar Interbody Fusion with Stent-Bone	
Granule-Absorbable Bone Cement (18-	4
HUANG Haohan, ZHANG Kai, CHENG Xiaofei, ZHAO Jie, ZHAO Changqin	g
Biomechanical Study of Posterior Dynamic Fixation at Atlantoaxial Join	
(18)	9
TONG Jie, JI Wei, HUANG Zhiping, ZHOU Ruozhou, FANG Zuozhong,	
ZHU Qing' an	
Axial Mechanical Properties of the Posterior Spinal Pedicle Fixation	
System (19:	
LIANG Cheng, WANG Guan, LIU Jinghui, DUAN Ke, LU Xiaobo, LU Mengj	ie
Biomechanical Study of Novel Articular Process Fixation System	
Combined with Unilateral Pedicle Screw Fixation (20	
MIAO Wei, SHI Jiandong, LU Aiqing, WANG Suchun, LI Xia, WANG Zhiron	g
ZHANG Wen	
Biomechanical Characteristics of Lumbar Fusion by Three Internal	_
Fixation Methods	8
YE Jiandong, CHENG Zhe, WANG Jianlong	
Biomechanical Simulation on Absorbable Magnesium Alloy Fixation	_
System for Atlantoaxial Dislocation	5
CUI Haipo, ZHAO Yunchuan, SHAO Jiang, ZHANG Yuehui, DU Kewei,	
GUO Runtian	
Construction and Evaluation for Model of Goat Intervertebral Disc Degeneration Induced by Axial Compressive Stress	1
GUO Xiaohui, SONG Xizheng, HAN Zhenxue, CAO Xin, KANG Yu,	+
LI Daming, KANG Chaorong, SHENG Kai, ZHANG Hao, WEI Lilin	
Effects of Cervical Fusion Surgery by Different Methods on Stability in	
Upper Cervical Spine with Jefferson Fracture	1
BI Houhai, ZHAO Gaiping, XU Haifei, DONG Ziqiang, YANG Jiajing,	1
WANG Hongjie	

Original Articles
Biomechanical Modeling of Tissues at Relaxation Stage Based on Neural Network (238)
HU Lingyan, ZHOU Wenjin
Effects of Plaque Eccentricity on Biodegradable Polylactic Acid Stent Implantantion in Stenotic Vessels (245)
HE Ting, CHENG Yunzhang, ZHANG Chenzhao, WANG Guohui
Dynamic Analysis on Static-Vibration Coupled Loading in Accelerating Orthodontic Tooth Movement (251)
LI Shuxian , MA Zongmin , GAO Wenbo , NIE Xiuji
Influences of Different Root Control Attachments on Canine Distal Translation with Plastic Aligner (257)
DU Qingling, LI Boxiu, WANG Dongcai, PAN Enjiu, Lin Xinping
Biomechanical Study of PEEK Condyle Prosthesis Printed by Fused Deposition Modeling and
Selective Laser Sintering
GUO Fang, HUANG Shuo, LIU Ning, LI Yongfeng, HU Min, SHI Changquan, LI Dichen, LIU Changkui
Finite Element Analysis on Frequency Response of Human Eye under Acoustic Excitation (271)
FANG Lihua , TAO Xingming , MA Weiwei , DU Ruirui , FU Yanjun
Optimization of Lumbar Oblique-Pulling Manipulation Based on Multi-Rigid Body Mechanical Model (277)
ZHANG Yanhai , CAO Jinfeng , LÜ Jie , LI Yinqian , ZHENG Musong , XU Jun , LÜ Qiang , ZHOU Nan
Analysis on Mechanical Characteristics of Femoral Neck Fracture with Different Reduction Qualities (284)
WANG Ying, MA Jianxiong, BAI Haohao, LU Bin, SUN Lei, WANG Yan, TIAN Aixian, DONG Benchao, QIN Guoning,
JIN Hongzhen, LI Yan, MA Xinlong
Design and Analysis of a New Cerebrospinal Fluid Drainage Separation Device (290)
LU Jing, GE Bin, YAN Rongguo, WANG Maomao, LI Chao, WANG Jun, CHEN Yi'nan
Influences of Different Stop Modes on Gait Stability of the Elderly Carrying Heavy Objects (297)
WANG Xinting, WU Yonghong, WANG Ou, XU Dandi, WANG Qi
Comparison of the Characteristics of Plantar Kinetics in Older and Young Male Adults during Walking (304)
WANG Shaojun, SU Lina, LI Jingxian, XU Dongqing
Effects of Gender and Maneuvers on ACL Injury Risk Factors for Volleyball Players
ZHANG Meizhen, LIU Ruirui, LIU Hui, LI Hanjun, WU Xiaogang, Chen Weiyi
Review Articles
Research Status of Poly (ε-caprolactone) Small-Caliber Vascular Graft Implanted in Animals (317)
YANG Jiali, LU Jinyan, ZHANG Weichen, DENG Xiaoyan, KANG Hongyan
Research Progress in Fatigue Properties of Esophageal Stent
WANG Bin , NI Xiaoyu , PAN Changwang
Effects of Pelvic Biomechanical Changes on Female Pelvic Floor Dysfunction (330)
XU Wenjing, WANG Hongyu, JIANG Yong, WANG Min

News and Announcement

The Journal of Medical Biomechanics (JMB) is sponsored by Shanghai Jiao Tong University and supervised by Ministry of Education of People's Republic of China. The copyright is reserved by Editorial Office of Journal of Medical Biomechanics. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are reviewed by two or three independent expert reviewers. The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of *Journal of Medical Biomechanics*. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author (s).

JMB is the source journal for Chinese Scientific and Technical Papers and Citations, and is selected in the *Guide to the Core Journals of China* by Peking University Library. It has been included in certain famous databases such as China Science Citation Database (CSCD) and Scopus.

This journal is printed on acid-free papers.